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مسئولان اقتصادي به نمايشگاه مطبوعات امسال دست پر آمده بودند؟ پاسخ اين سؤال هرچه باشد، روزهاي سرد نمايشگاه مطبوعات امسال را داغ كرد.  شايد غالباً تكرار 

وحیدعظیمنیا
موضوعاتي بود كه در طول سال شنيده ايم، ولي تكرار آنها در روزهاي پاياني سال، يعني حداقل اراده و عزم براي تحقق شان داير است. طبعاً آن مسئولاني كه آمدند چند گفتوگو

گام جلوتر از آنهايي هستند كه نيامدند و شايد جرئت نكردند كه خودشان را در معرض سؤالات اصحاب رسانه قرار دهند! نمايشگاه رسانه هاي ايران بعد از شش سال وقفه 
از 2۹ بهمن در چهار روز كاري برگزار شد. اهالي رسانه بعد از سال ها گرد هم آمدند تا ضمن تجديد ديدار با يكديگر، ملموس تر با چهره هاي مختلف گپ و گفت داشته باشند. بهترين راه غالباً گفت وگوست. 
فضاي صميمي، گفت وگوهاي داغ، مناظره هاي انتخاباتي و نشست هاي سياسي مختلف محوريت اصلي نمايشگاه امسال بود. باز هم مثل سال هاي قبل، برخي چهره هاي شاخص و مسئولان، غرفه به 
غرفه ميهمان اهالي رسانه شدند تا به بهانه برگزاري نمايشگاه نزديك تر با خبرنگاران گفت وگو كنند. هرچند اهالي رسانه انتقاداتي به برگزاري نمايشگاه امسال داشتند، از جمله زمان بندي كوتاه و 
انتخاب فصل نامناسب، اما با اين حال نمايشگاه از فلسفه خود دور نشد. روزنامه »جوان« نيز در چهار روز فعاليت، ميزبان چهره هاي مختلفي بود و گفت وگوهاي كوتاه اقتصادي با برخي چهره ها و 

كارشناسان داشت كه در ادامه مي خوانيد. 

گفت وگوي »جوان« با برخي مسئولان اقتصادي در نمايشگاه مطبوعات

 خبرهاي داغ اقتصادي 
در روزهاي سرد نمايشگاه

معاون وزير رفاه در گفت وگو با »جوان« مطرح كرد

اعلام جزئيات طرح يارانه 
»نوزادان« و »مادران«

معاون رفاه و امور اقتص�ادي وزارت »تعاون، كار و رفاه اجتماعي« 
با تأكي�د بر اينك�ه يارانه »ن�وزادان« و »م�ادران« ج�دا از يارانه 
كالابرگ فجرانه اس�ت، گفت: »فرايند مشمول ش�دن افراد براي 
اين دو طرح از طريق مراكز بهداش�ت و درمان است و در صورتي 
كه افراد به اين مراكز مراجعه كنند و آنها تشخيص دهند كه نوزاد 
و مادر نيازمند تغذيه اس�ت، مش�مول دريافت يارانه مي شوند.« 
عليرض��ا عس��گريان، معاون رف��اه و امور 
اقتص��ادي وزارت »تع��اون، كار و رف��اه 
اجتماعي«، ضمن حضور در غرفه »جوان« 
در نمايش��گاه رس��انه هاي اي��ران، درباره 
آخرين وضعيت طرح »كالابرگ فجرانه« 
گفت: »بازه اجراي كالابرگ فجرانه س��ه 
ماهه در نظر گفته شده و ادامه اجراي آن 
منوط به تصميماتي است كه از سوي دولت 

گرفته مي شود.« 
وي افزود: »طرح قبلي كالابرگ، شرايطي داشت كه در طرح كالابرگ 
فجرانه به منظور س��هولت اس��تفاده مردم تغيير كرده است. در طرح 
پيش��ين، مردم بايد حداقل ۲۰ هزار تومان از ۱۱ قلم كالاي اساس��ي 
اعلامي خريد مي كردند تا ۱۲۰ هزار تومان يارانه مضاعف به آنها تعلق 

بگيرد اما حالا اين شرط برداشته شده است.« 
عس��گريان خاطرنش��ان كرد: »همچنين رقم ۱۲۰ هزار تومان يارانه 
مضاعف به ۲۲۰ هزار تومان افزايش يافته است و از طرفي لازم نيست 
مردم كل بسته اقلام)۱۱ قلم كالاي اساسي اعلامي( را خريداري كنند. 

حتي با خريد يك قلم كالا، يارانه مضاعف آن پرداخت مي شود.« 
وي چرايي تشكيل صف در روز هاي بيست ويكم تا بيست وسوم بهمن 
براي خريد كالا را برداشت ناصحيح برخي ها درباره حذف طرح »كالا 
برگ« اعلام و تصريح كرد: »طرح »كالا برگ« بنا نيست حذف شود، 
تصميم وزارت »تعاون، كار و رفاه اجتماعي« از ثبات برخوردار است و 

بناست استمرار داشته باشد.« 
معاون رفاه و امور اقتصادي وزارت »تعاون، كار و رفاه اجتماعي« افزود: 
»طرح كالابرگ فجرانه را هجدهم بهمن شارژ كرديم و تا هجدهم اسفند 
امكان استفاده از اين اعتبار وجود دارد، بنابراين يك ماه فرصت استفاده 
از اعتبار كالابرگ اس��ت. البته توصيه می كنيم مردم در س��اعت هاي 

غيرشلوغ اقدام به خريد كنند.« 
وي با تأكيد بر اينكه درباره زيرساخت هاي طرح كالابرگ خوب عمل 
كرديم، در مورد تداوم طرح كالابرگ گفت: »بعد از بازه سه ماهه طرح 
كالابرگ فجرانه، س��ناريو هاي مختلفي درباره فرجام آن وجود دارد، 
بنابراين استمرار يا توقف آن بستگي به تصميمات كلان دارد و جزئيات 
آن شايد به شرايط قبل برگردد، حتي ممكن است تعديل شود يا ارتقا 

پيدا كند.« 
  يارانه كسي را حذف نخواهيم كرد

عسگريان ضمن رد صريح زمزمه هاي گوشه وكنار درباره حذف يارانه 
برخي افراد گفت: »يارانه افراد در جريان اجراي طرح كالابرگ فجرانه 
حذف نشده است و حذف نخواهد شد، اين را قاطع مي گويم يارانه كسي 

را حذف نخواهيم كرد.« 
معاون رفاه و امور اقتصادي وزارت »تع��اون، كار و رفاه اجتماعي« در 
بخش ديگري از گفت وگو با »جوان« با بيان اينكه طرح كالا برگ يكي 
از اجزاي سه گانه ش��بكه ملي اعتبارات است، گفت: »متأسفانه بيشتر 
توجهات جلب اين طرح ش��ده  و دو طرح ديگر يعني يارانه »نوزادان« 

و»مادران« به حاشيه رفته است.« 
وي با اشاره به ماهيت طرح »يارانه نوزادان«  افزود: »براساس اين طرح، 
به ازاي هر كودكي كه نيازمند امنيت غذايي است، يك ميليون تومان 
به حساب سرپرست خانوار واريز مي كنيم و اين طرح به مدت پنج سال 

ادامه پيدا مي كند.« 
عس��گريان تصريح كرد: »براي دهك يك تا پن��ج، يك ميليون تومان 
و براي دهك ش��ش و هفت، ۶۰۰ هزار تومان ياران��ه تعلق مي گيرد. 
تاكنون ۱۳۵ تا ۱۵۰ هزار كودك معرفي شده اند كه از اين تعداد ۱۳۲ 
هزار كودك مشمول طرح »يارانه نوزادان« شده  و حدود ۶۰ درصد از 

خانواده ها از اين طرح استقبال كرده اند.« 
معاون رفاه و امور اقتصادي وزارت »تعاون، كار و رفاه اجتماعي« درباره 
طرح »يارانه مادران« نيز گفت: »در اين طرح نيز مادراني كه نيازمند 
تغذيه هستند به ازاي هر مادر ۴۰۰ هزار تومان براي سرپرست خانوار 

واريز مي شود.« 
وي با تأكيد بر اينكه يارانه »ن��وزادان« و »يارانه مادران« جدا از يارانه 
طرح فجرانه است، گفت: »فرايند مشمول شدن افراد براي اين دو طرح 
از طرق مراكز بهداشت و درمان است و در صورتي كه افراد به اين مراكز 
مراجعه كنند و آنها تشخيص دهند كه نوزاد و مادر نيازمند تغذيه است، 

مشمول دريافت يارانه مي شوند.« 
عسگريان در پايان خاطرنشان كرد: »طرح يارانه »نوزادان« و »مادران« 
يكي از طرح هاي خوب وزارت »تعاون، كار و رفاه اجتماعي« اس��ت و 

 اميدواريم با قدرت جلو ببريم.« 

 معاون توسعه كارآفريني 
و اشتغال وزير كار در گفت وگو با »جوان«:

 آمار و ارقام بازار كار 
 نويد بخش است

معاون توس�عه كارآفريني و اش�تغال وزارت »تع�اون، كار و رفاه 
اجتماعي« مي گويد آمارها و ارقام در بازار كار نويدبخش است، پس 
حتماً تسهيلات هم بخش مهمي بوده كه به هدف اصابت كرده است . 
محم��ود كريمي بيرانوند، معاون توس��عه 
كارآفريني و اش��تغال وزارت »تعاون، كار 
و رفاه اجتماعي« در غرفه »جوان« گفت: 
»در اين وزارتخانه به حمايت از كس��ب و 
كارهاي خرد اعتقاد راس��خ داريم و هم از 
باب منابع مالي و هم مش��وق هاي ديگر از 
كسب و كارهاي خرد حمايت ويژه مي كنيم 

و حامي قدرتمند آنها هستيم.« 
معاون وزير كار يكي از شروط اصلي تس��هيلات فضاي كسب و كار را 
فرايند صدور مجوزها دانست و خاطرنشان كرد: »با هم افزايي كه بين 
دس��تگاه ها و وزارت اقتصاد اتفاق افتاده اس��ت، گام هاي رو به جلويي 

داشتيم.« 
وي تأكيد كرد: »تا قبل از اين ، يك مجوز ساده خانگي هفت، هشت ماه 
طول مي كشيد اما الان با مراجعه به سايت و بدون ارجاع به كارشناس 

مي توان مجوز گرفت.« 

 رئيس هيئت مديره و مديرعامل س�ازمان ملي زمين و مسكن 
از افزايش »تأمين مسكن« كارگران به 2۰۰ هزار واحد خبر داد. 
ارسلان مالكي، رئيس هيئت مديره و مديرعامل سازمان ملي زمين در 
غرفه »جوان« تأكيد كرد: »يكي از محور تلاش هايي كه در نهضت ملي 
مسكن به صورت ويژه پيگيري شده، دستوري است كه رئيس جمهور 
در شوراي عالي مسكن براي كارگران صنايع و بخش صنعت به صورت 
ويژه تصريح كردند تا در مكان هايي كه ب��ه محل كار آنها نزديك و در 
شأن ايشان باشد، مسكن تأمين ش��ود. بعد از آن با صنايع وارد بحث 
شديم و هركدام از صنايعي كه مشتاق تر بودند و دغدغه تأمين مسكن 
پرسنل خود را داشتند، تفاهمنامه امضا كرديم و زمين در اختيارشان 

قرار داديم.« 

مالكي گفت: »بيش از ۱۱۰ هزار واحد مسكوني تأمين زمين انجام داديم 
و بخش زيادي از آن كلنگ زني شده و بخشي در حال طراحي و صدور 

مجوزات لازم است.« 
وي خاطرنشان كرد: »در نظر داريم اين  تعداد را در طرح نهضت ملي 

مسكن به ۲۰۰ هزار واحد افزايش دهيم.« 
مالكي در خصوص نهضت ملي مس��كن گفت: »اين روزها خبرهاي 
خوش��ي در ميان اس��ت؛ از تأمين زمين كه وزارت راه و شهرسازي به 
صورت شبانه روز تلاش مي كند تا پيش��رفت و پيشبرد پروژه ها كه به 
صورت روزانه در سطح وزير و معاون وزير پيگيري مي شود. اين اميد را 
بايد به مردم داد كه ما در دولت سيزدهم دغدغه بي سرپناه بودن مردم را 

با همت دولتمردان رفع مي كنيم.« 

 مديرعامل شركت ملي انفورماتيك 
در غرفه »جوان« در نمايشگاه مطبوعات اعلام كرد

امضاي تفاهمنامه »توسعه و 
كاربردپذيري هوش مصنوعي« 

 بين وزارت ارتباطات 
و شركت ملي انفورماتيك

مديرعام�ل ش�ركت مل�ي انفورماتي�ك، از امض�اي تفاهمنام�ه 
بين اي�ن ش�ركت و وزارت »ارتباط�ات و اطلاعات« ب�ا محوريت 
»توس�عه و كاربردپذيري ه�وش مصنوعي« خب�ر داد و گفت: »با 
اين تفاهمنامه كه با محوريت كس�ب و كار هوش مصنوعي برگزار 
شد، اميدواريم ش�اهد اس�تفاده و بهره مندسازي ش�بكه بانكي 
كش�ور از زيرس�اخت هاي دانش بنيان هوش مصنوعي باش�يم.« 
عليرض��ا ماهيار، مديرعامل ش��ركت ملي 
انفورماتيك، با حضور در غرفه »جوان« در 
نمايش��گاه مطبوعات به تازه ترين اقدامات 
اين شركت اشاره كرد و گفت: »امروز شاهد 
امض��اي تفاهمنامه راهب��ردي و مهم بين 
شركت ملي انفورماتيك و وزارت ارتباطات و 
فناوري اطلاعات در توسعه و كاربردپذيري 

هوش مصنوعي بوديم.« 
وي افزود: »يكي از مقوله هايي كه در زندگي روزمره مردم نقش پررنگي 
دارد حوزه پرداخت ها و تعاملات بانكي است. هوش مصنوعي كاربردهاي 
تأثيرگذاري هم در راس��تاي نظارت هوش��مند در سطح بانك مركزي 
و بانك ها و هم در زمينه كاربردها در ح��وزه كاهش هزينه ها و افزايش 

بهره وري در ارائه خدمات و حتي تجربه بهتري براي مشتريان دارد.« 
ماهيار افزود: »اين اقدام مي تواند در راستاي تأسي از منويات مقام معظم 
رهبري كه تأكيد دارند حداقل بايد در زمره ۱۰ كشور اول در حوزه هوش 
مصنوعي باشيم، منشأ تاثيرگذاري باشد. در اين مسير به كمك رسانه 

براي بهبود شرايط نياز داريم.« 
وی در پاس��خ به اينكه اس��تفاده از هوش مصنوعي در نظام بانكي چه 
تأثيري در زندگي مردم دارد؟ تأكيد كرد: »بسياری از خدماتي كه قبلاً به 
شكل دستي و انسان محور انجام مي شد و بعضاً كيفيت لازم را نداشت و 
احياناً به بهبود كيفي به اجراي خدمات نياز داشت، حالا مي تواند به شكل 
مكانيزه و مبتني بر پردازش داده و كاملاً كاربردي و هوشمند ارائه شود. از 
طرفي بحث ارتقا و شفاف سازي بيشتر شبكه بانكي نيز در ميان است كه 

به ارائه خدمات بهتر به مشتريان و كاربران بانك ها منجر مي شود.« 
ماهيار در رابطه با تأثير اين اقدام براي جلوگيري از هك اطلاعات شخصي 
و موضوع امنيت اطلاعات ش��خصي تأكيدك��رد: »دو مقوله در محور 
برنامه هاي ما وجود دارد؛ يكي هوش مصنوعي در راستاي امن سازي و 
مقابله با تهديدات سايبري و ديگري بحث امنيت در سامانه هاي مبتني 

بر هوش مصنوعي.« 
مديرعامل ملي انفورماتيك گفت: »امروز تيم هاي دانشگاهي در اين حوزه 
دستاوردهاي خوبي دارند و هدف مان اين است كه از آنها استفاده كنيم 
و مذاكرات خوبي هم انجام داديم تا نتايج آن را در بسياري از سامانه ها 
در حوزه امن سازي داشته باشيم. از طرفي در نظام بانكي به لحاظ فني و 

بانكداري الكترونيك از خيلي كشورها جلوتر هستيم.« 
وي خاطرنش��ان كرد: »قطعاً ه��وش مصنوعي باعث ارتقا مي ش��ود و 
هدف مان رسيدن به بانكداري هوشمند در راستاي قانون جديد بانك 

مركزي است.« 
شركت ملي انفورماتيك، خود را به  عنوان بازوي فناور، امين و توانمند 
بانك مركزي معرفي كرده اس��ت و مأموريتش را نيز ارائه  راه  حل  هاي 
حاكميتي و ظرفيت  ساز، متناس��ب با نيازمندي هاي فعلي و آتي نظام 

بانكي مي داند. 

 رئيس نمايندگي سياسي ايران در كابل 
در گفت وگو با »جوان«:

طالبان حقابه ايران را طبق 
معاهده از هر ميزان آبي كه 

وجود دارد، بايد بدهد
رئي�س نمايندگي سياس�ي جمهوري اس�لامي ايران )س�فارت( در 
كابل گفت: »مقامات طالبان به اين مس�ئله اذع�ان دارند كه اگر آب 
باش�د، حقابه ايران را خواهند داد، اما بحث ايران اين است كه طبق 
چارچوب معاهده، هر ميزان آبي كه اس�ت س�هم ما بايد رها شود.« 
حس��ن كاظم��ي قم��ي، نماين��ده وي��ژه 
رئيس جمهور اسلامي ايران در امور افغانستان 
و رئيس نمايندگي سياسي جمهوري اسلامي 
ايران )س��فارت( در كابل با حضور در غرفه 
»ج��وان« درب��اره آخرين وضعي��ت حقابه 
كشورمان از افغانستان تصريح كرد: »حقابه 
جمهوري اس��لامي در چارچ��وب معاهده 
۱۳۵۱ از ابتداي حكمراني طالبان تا امروز به 
كرات چه به صورت رسمي و چه در يادداشت هاي رسمي، به صورت التزام 

و پايبندي به معاهده اعلام شده است.« 
وي افزود: »طالبان اظهار مي دارد به اين تعهد پايبند  اس��ت. مشكلي كه 
مطرح مي كنند اين است كه در سال هاي گذشته با كم آبي مواجهند، اما 
معاهده مي گويد اگر طرف ايران در اين خصوص متقاعد نشد بايد ايستگاه 

آب سنجي دهراود را ببينند و تبادل اطلاعات صورت گيرد.« 
كاظمي قمي گفت: »در چند روز گذشته در زابل، بيست وهفتمين اجلاس 
آب را داشتيم و گفت وگوهايي كه انجام گرفت از نظر كارشناسان فني اين 

بود كه نيازمند همكاري بيشتر است.« 
رئيس نمايندگي سياس��ي كشورمان در افغانس��تان ادامه داد: »مقامات 
طالبان به اين مسئله اذعان دارند كه اگر آب باشد، حقابه ايران را خواهند 
داد، اما بحث ايران اين است كه طبق چارچوب معاهده، هر ميزان آبي كه 

است سهم ما بايد رها شود.« 
وي افزود: »اينكه مي گويند از سد كجَكي كه حدوداً ۶۸۰ كيلومتر تا مرز 
ايران فاصله دارد، آب رها شود بحث ديگر است. همچنين اينكه مي گويند 
بارندگي كم است، درست است اما آنچه مدنظر ماست در چارچوب معاهده 

هر ميزان آبي كه است بايد اجرا شود.« 
كاظمي قمي اظهار داشت: »مسئله آب يكي از موضوعات مهم است اما تنها 
مسئله نيست و درباره موضوعات ديگر مي توانيم به مبارزه با تروريسم اشاره 
كنيم كه به شكل جدي عمل مي كنيم. همكاري هاي تجاري و اقتصادي 
هم در ميان است و سياست جمهوري اسلامي ايران اين است كه هرآنچه 
منجر به ثبات امنيت و سازندگي در افغانستان باشد به مرزها و امنيت ثبات 

منطقه اي كمك مي كند.« 

وزير اقتصاد و امور دارايي از پرداخت نوبت دوم سود سهام عدالت 
به۵۰ ميليون سهامدار از ۲۰ تا ۲۵ اسفند خبر داد. 

سيد احسان خاندوزي، وزير اقتصاد و امور دارايي با حضور در غرفه 
»جوان« در گفت وگويي كوتاه اعلام كرد: »نوبت دوم پرداخت سود 
سهام عدالت۵۰ ميليون سهامدار از بيست تا بيست وپنجم همين 

ماه انجام مي  شود.« 
پيش تر رس��انه ها به نقل از  رئيس س��ازمان ب��ورس و اوراق بهادار 
اعلام كرده بودند سود سهام عدالت طي دو مرحله در سال ۱۴۰۲ 
به حساب سهامداران واريز مي ش��ود. بخش اول سود سهام عدالت 

در آذر ماه ۱۴۰۲ و آخرين واريزي سود س��هام عدالت اواخر سال 
پرداخت مي شود. مبلغ سود سهام عدالت به ارزش پرتفوي )مجموعه 

سهام خريداري شده سهامدار( هر سهامدار بستگي دارد. 
طبق اعلام شوراي عالي بورس پرداخت سود سهام عدالت در آذر 
ماه براي دارندگان سهام عدالت به ارزش ۵۳۲ هزار تومان به مبلغ 
7۳۰ هزار تومان و دارندگان س��هام عدالت به ارزش يك ميليون 
تومان به مبلغ يك ميلي��ون و ۳۰۰ هزار تومان اس��ت. اين مبلغ 
 به حساب شباي سهامداران كه در س��امانه سجام ثبت كرده اند، 

واريز مي شود. 

وزير اقتصاد در گفت وگو با »جوان«:

سود سهام عدالت نوبت دوم اواخر اسفند پرداخت مي شود

رئيس سازمان امور مالياتي در گفت وگو با »جوان«:

معافيت مالياتي اصناف و مشاغل افزايش مي يابد

معاون فرهنگي - اجتماعي وزير كار در  گفت وگو با »جوان«:

فدراسيون ورزش  كارگري را براي نشاط و انگيزه نيروي كار راه اندازي كرديم

مديرعامل سازمان ملي زمين و مسكن در گفت وگو با »جوان«:

تأمين زمين كارگران به ۲۰۰ هزار واحد افزايش مي يابد

رئيس س�ازمان امور مالياتي اعلام كرد: »تمركز خود را بر دانه 
درشت هاي مالياتي قرار داديم و الزام كرديم تا ميزان معافيت 
اصناف و مشاغل افزايش پيدا كند. در سال جاري ميزان معافيت 
اصناف و مشاغل حدود ۴۷ ميليون تومان بود و با پيگيري هاي 
صورت گرفت�ه ت�ا 1۴۴ ميلي�ون توم�ان افزايش پي�دا كرد.« 
محمدمهدي سبحانيان، رئيس سازمان امور مالياتي كشور در غرفه 
»جوان«، مهم ترين اقدامي را كه اين س��ازمان در حال پيگيري آن 
است، هوشمند سازي نظام مالياتي عنوان كرد و گفت: »اعتقاد داريم 
نظام مالياتي سنتي بايد به سمت مدرن و سيستمي و مبتني بر داده، 

پوست اندازي كند.« 
وي تأكيد كرد: »اگر اين اتفاق رقم بخورد عدالت و شفافيت در نظام 
مالياتي را شاهد خواهيم بود و مي توانيم به صورت قابل توجه از فرار 

مالياتي جلوگيري كنيم.« 
سبحانيان افزود: »در اين راستا اقدامات خوبي در حال انجام است 
و اجراي قانون »پايانه هاي فروشگاهي و سامانه مؤديان« در همين 
راستاست. اگر مؤديان تكاليف خود را انجام دهند به صورت حداكثري 
مي توانند پرداخت ماليات را به صورت سيستمي انجام دهند به علاوه 

در ساير حوزه ها تلاش مي كنيم تا مؤديان بتوانند به صورت سيستمي 
تكاليف خود را انجام دهند.« 

وي ادامه داد: »براي مثال در ماه اخير موفق شديم ماليات سهام غير 
بورسي را كه قبل تر با مراجعه حضوري انجام مي شد، از داخل منزل و 
محل كار تنظيم كنيم و اين يكي از اقداماتي است كه سازمان مالياتي 

دنبال مي كند.« 
سبحانيان گفت: »استفاده از ظرفيت تبصره ماده ۱۰۰ كمك بزرگي 
به اصناف و مشاغل است؛ بدينگونه كه نيازي نباشد اسناد و مدارك 
را نگهداري كنن��د، بلكه ماليات مقطوعي را كه س��ازمان مبتني بر 

اطلاعات آنها تعيين مي كند، پرداخت مي كنند.« 
وي تأكيد كرد: »در س��ال جاري، كس��اني كه فروش شان تا سقف 
۶ ميلي��ارد و 7۰۰ ميليون تومان بود، مي توانس��تند از اين ظرفيت 
استفاده كنند. با پيشنهاد و پيگيري سازمان مالياتي اين عدد تا ۱۸ 
ميليارد تومان براي سال بعد افزايش پيدا كرد، همه اينها در راستاي 

محاسبه سيستمي است.« 
رئيس س��ازمان امور مالياتي گفت: »در سال جاري ماليات بيش از 
۳ ميليون مؤدي را تعيين كرديم و ماليات خود را پرداخت كردند و 

پرونده شان بسته شد.« 
سبحانيان تصريح كرد: »رويكرد كلي سازمان مالياتي اين است كه 
فعالان اقتصادي را شركای راهبردي خود مي دانيم و تلاش مان اين 
است كه به صورت حداكثري كمك كنيم تكاليف مالياتي خود را به 

صورت سيستمي و برخط و بدون مراجعه حضوري انجام دهند.« 
وي خاطرنش��ان كرد: »البته اين اق��دام مخالفان  ج��دي دارد اما 

اميدواريم در اين مسير با كمك افكار عمومي به موفقيت برسيم.« 

مع�اون فرهنگ�ي- اجتماع�ي وزي�ر تع�اون، كار و رف�اه 
اجتماع�ي ه�دف از راه ان�دازي فدراس�يون ورزش  كارگري 
را نش�اط و انگي�زه ني�روي كار عن�وان ك�رد و  گف�ت: 
»اي�ن فدراس�يون صرف�اً ب�راي ورزش كارگ�ري  اس�ت.« 
محمد چكش��يان، معاون فرهنگي - اجتماعي وزير تعاون، كار و 
رفاه اجتماعي با حضور در غرفه »ج��وان« روايت وضع موجود را 
كه از سوی اصحاب رسانه انجام مي شود، مهم ارزيابي كرد و گفت: 
»مسئله اصلي ما در تمام حوزه ها صيانت از نيروي كار است، چراكه 
نيروي كار ستون فقرات توليد است و بايد با نشاط، سالم، پرانگيزه 
و پر انرژي باشد، بنابراين فدراس��يون ورزش كارگري را راه اندازي 

كرديم.« 
وي افزود: »فدراسيون ورزش كارگري فقط براي ورزش كارگري است 
و چند روز پيش انتخابات مجمع عمومي آن برگزار و رئيس مجمع هم 
مشخص شد. در سال ۱۴۰۳ تحولي در رويدادها و مسابقات ورزش 

كارگري خواهيم داشت و نمود اصلي آن را شاهد خواهيم بود.« 

چكشيان ادامه داد: »حدود ۴۴۶ مكان ورزش كارگري داريم و به 
بحث سلامت اجتماعي و بهداشت روان در دولت سيزدهم توجه 

مي كنيم . قبلًا فقط به بنگاه هاي بيش از ۵۰۰ نفر توجه مي شد.« 
وي تصريح كرد: »در دولت س��يزدهم شاهد رش��د 7۲ درصدي 
ايستگاه هاي »بهگر« در بنگاه هاي اقتصادي ۲۰ تا ۵۰ نفره هستيم 
كه با همكاري وزارت بهداشت و س��ازمان تأمين اجتماعي بوده و 
دبيرخانه آن در حوزه معاونت فرهنگي وزارت تع��اون، كار و رفاه 
اجتماعي است كه به بحث سلامت روان و آسيب هاي اجتماعي و 

آموزش هاي لازم پرداخته مي شود.« 
معاون فرهنگ��ي - اجتماعي وزير كار اف��زود: »در حوزه خانه هاي 
بهداشت هم رشد ۲۲ درصدي داشتيم و در اين دولت ۲هزار و۳۸۴ 
ايستگاه بهگر راه اندازي كرديم. در بحث فرهنگي نيز فرهنگ كار را به 
عنوان اولويت اصلي راهبردي كشور تبديل به گفتمان عمومي كشور 
مي كنيم و شوراي فرهنگ عمومي جزو چهار اولويت اصلي است.« 
وي تأكيد كرد: »اگر فرهنگ كار ارتقا پيدا كند توليد رشد مي كند، 

رشد اقتصادي و سرمايه اجتماعي اتفاق مي افتد و موضوع فرهنگ 
كار بايد به عنوان يكي از اولويت هاي اصلي باشد تا سال بعد اولويت 
شدن فرهنگ كار در جامعه عمومي باش��د و منزلت كار و ارتقای 
مؤلفه هاي فرهنگ مانن��د وجدان، مش��اركت و كار جمعي مورد 

توجه قرار گيرد.« 
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